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گروه علمی و آموزشی - محمد کریمی عضو هیات 
علمی دانشــگاه صنعتی امیرکبیر عنوان کرد: کیسه های 
هوای خودرو از جمله تجهیزات ایمنی هســتند که همراه 
کمربنــد یمنی از تلفات و صدمات وارده به سرنشــینان 

خودرو در هنگام تصادفات به میزان زیادی می کاهند. 
وی افزود: پارچه کیســه هوای خودرو یک منسوج 
فنی محسوب می شود که بافت و پوشش دهی آن نیاز به 

دانش فنی و مهندسی دارد.
عضو هیات علمی دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: 
هنگام وقوع تصادف، تمامی فرآیند تشخیص، بادکردن و 
تخلیه کیسه هوا در مدت زمان بسیار کوتاهی، کمتر از یک 
دهــم ثانیه صورت می گیــرد.  در اثر انفجاری که رخ می 
دهد، کیسه هوای خودرو منبسط و از گازهای داغ با دمای 

بیش از ۹۰۰ درجه سلسیوس پر می شود. 
واضح است که پارچه تشکیل دهنده کیسه هوا باید 
دارای خواص منحصربفردی از لحاظ فیزیکی، مکانیکی 
و حرارتی باشــد تا تحمل فشــار و حرارت زیاد ناشی از 
گاز داغ و همچنین ضربه واردشــده از طرف سرنشــین 

را دارا باشد. 

وی ادامه داد: یک شــرکت دانــش بنیان با تکیه بر 
دانش فنی متخصصین خود و فناوریها و امکانات تولیدی 
موجود در کشــور توانسته است برای اولین بار تولید این 

محصول را در مقیاس تجاری انجام دهد. 
وی با بیان اینکه داخلی ســازی این محصول علاوه 
بر کارآفرینی و اشــتغال زایی و جلوگیری از خروج ارز 
از کشــور، باعث میشود بخشی از ظرفیت خالی بافندگی 
و تکمیل صنایع نســاجی بکار گرفته شده و بدون انجام 

سرمایه گذاری جدید، تولید این محصول در داخل 
کشور امکان پذیر شــود، بیان کرد: در حال حاضر 

پارچه کیســه هوای خودرو کامــلا وارداتی بوده و از 
کشورهایی همچون چین، ژاپن، کره جنوبی و آلمان 

تامین می شود. 
بــه گفته کریمــی، محصول تولیدی توســط 
آزمایشگاههای مرجع داخل و خارج از کشور ارزیابی 
شد و همچنین کلیه آزمونهای کیسه هوای دوخته  شده 

نیز با موفقیت همراه شد.. 
وی با بیان اینکه طی ســالهای ۱۳۹۳ تا ۱۳۹۷، با 
وجود پیگیریهای مکرر، شرکتهای خودروساز حاضر به 

همکاری برای تولید انبوه پارچه کیســه هوا نشدند، بیان 
کرد: در سال ۱۳۹۷ یک شرکت طی تفاهم نامه ای آمادگی 
خود را برای ســرمایه گذاری در فرایند تولید محصول و 

خرید آن اعلام کرد.
به گفته وی، طبق این تفاهم نامه، تولید پارچه کیسه 
هوای خودرو با اســتفاده از ماشین آلات و فناوری های 
موجود در کشــور آغاز شــد و تاکنــون پارچه موردنیاز 
برای تجهیز بیش از ۳۰۰۰ خودرو )کیســه هوای راننده 

و سرنشین( در اختیار این شرکت قرار گرفته است. 
قابلیــت نفوذپذیری هــوا و گازها از پارچه 

کیسه هوا
عضو هیات علمی دانشگاه صنعتی امیرکبیر با 
اشاره به مزیت های این پارچه ها خاطر نشان کرد: 
قابلیت کنترل نفوذپذیری هوا و گازها از پارچه کیسه 
هوا عامل مهمی است که باید در طراحی ساختار پارچه 

کیسه هوا مدنظر قرار گیرد. 
پس از پرشــدن کیســه، گاز نیتروژن باید در مدت 
زمان مشــخصی از ســوراخ های تعبیه شده روی کیسه 

خارج شود. 

وی ادامه داد: خروج کنترل نشده گاز، باعث صدمه 
دیدن سرنشــین می شــود؛ از این رو وقت زیاد و دانش 
تخصصی فراوان برای بهینه ســازی مرحله پوشش دهی 
پارچــه در مقیاس صنعتی صــرف گردید و بدین ترتیب 
نفوذپذیری پارچه در برابر گازها به حد صفر کاهش داده 
شد. ایجاد پوشش بسیارنازک و یکنواخت بر روی پارچه 
عــلاوه بر افزایش کارایی محصول، صرفه جویی ارزی و 

کاهش قیمت تمام شده محصول را به همراه دارد. 
کریمی عنوان کرد:  در حال حاضر عمده خودروهای 
تولیدی در کشورهای پیشرفته، علاوه بر کیسه های هوای 
جلویی مجهز به کیسه های هوای جانبی، کیسه های هوای 
محافظ زانو، کیســه های هوای محافظ سر، کیسه هوای 
محافظ عابرین پیاده و سایر کیسه های هوا برای سرنشینان 

عقب هستند. 
بنابراین نیاز به این محصول در آینده گســترش می 
یابــد و تولید اقتصادی محصول حمایتهای مالی و توجه 

وزارتخانه صمت و سایر نهادهای مرتبط را می طلبد.
به گفته وی، توســعه این محصول از خروج ارز از 

کشور جلوگیری می کند.

تولید پارچه کیسه های هوای خودرو در کشور
    محققان در یک شرکت دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر توانستند پارچه کیسه هوا 

را داخلی سازی کنند و نیاز شرکتها را مرتفع سازند.

گروه علمی و آموزشی -  در جلسه ۲۴۹ هیأت عالی 
جذب اعضای هیأت علمی دانشــگاه ها و مراکز آموزشی 
شورای عالی انقلاب فرهنگی پیرامون اجرایی سازی آمایش 
آموزش عالی بحث و گفت وگو شد. جلسه ۲۴۹ هیأت عالی 
جذب اعضای هیأت علمی دانشــگاه ها و مراکز آموزشی 
شورای عالی انقلاب فرهنگی به صورت حضوری و ویدئو 
کنفرانس به ریاســت محمدعلی کی نژاد رئیس هیأت عالی 

جذب در محل دبیرخانه این شورا برگزار شد.
بررســی موضوع لزوم شرکت در فراخوان جذب 

هیأت علمی طرح سربازی، بعد از اتمام خدمت
در پیش از دســتور این جلسه در خصوص موضوع 
"الزام شرکت در فراخوان جذب سرباز هیأت علمی بعد از 

اتمام طرح" بحث و بررسی شد.

ســپس محمدرضا رضوان طلب رئیس مرکز جذب 
اعضای هیأت علمی وزارت علوم به اختصاص طرح تأمین 
عضو هیئت علمی دانشگاه ها برای مناطق محروم اشاره کرد.

در ادامه جلســه مقرر شــد جلسه ای با هیأت مرکزی 
جذب به منظور بررسی این موضوع و ارائه راهکار تشکیل 

و ظرف دو هفته آینده نتیجه آن اعلام شود.
همچنین کی نــژاد ضمن درخواســت انطباق طرح 
آمایش با اعلام نیاز دانشــگاه ها در شــهریور ماه ۹۹، به ارائه 
توضیحاتی در مــورد گزارش های مرکز نظارت و ارزیابی 
وزارت علوم برای طرح آمایش و وارد نشــدن در فاز اجرا 

پرداخت.
۲۹ دانشــگاه مستقل و ۴۲ مؤسسه نتیجه اجرایی 

شدن طرح ساماندهی مؤسسات آموزش عالی

 در ادامه جلسه حسین رحیمی مشاور و نماینده ویژه 
وزیر علوم در طرح ســاماندهی مؤسسات آموزش عالی، با 
اشاره به دستور اول جلسه »انطباق آمایش آموزش عالی در 
فراخوان شــهریور ۹۹« به ارائه گزارشی از عملکرد وزارت 
علوم در زمینه اجرای طرح ســاماندهی مؤسسات آموزش 
عالی پرداخت.  او به مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
درمورد آمایش آموزش عالی اشاره کرد و گفت: بر این اساس 
وزارت علوم به منظور ساماندهی واحد های آموزش عالی، 
می تواند مؤسســات آموزش عالی را تجمیع و ادغام کند؛ به 
نحوی که پاســخگوی نیاز های منطقه ای و منجر به کاهش 

هزینه های سربار و ارتقای کیفی خدمات شود.
مشاور وزیر علوم ادامه داد: ساماندهی رشته ها همزمان 
با طرح مأموریت گرایی و متناسب ســازی رشته ها با نیاز ها 

کــه از ملزومات جذب هیأت علمی اســت، در فاز بعدی 
برنامه ریزی و اجرایی می شــود. رحیمی با اشاره به مراحل 
انجام طرح ساماندهی مؤسسات آموزشی گفت: این طرح در 
سه فاز منع یا محدودسازی گسترش کمی و اهتمام به ارتقای 
کیفی، ادغام کمی، تجمیع کیفی و تبدیل تخصصی مؤسسات 
و پیاده سازی طرح های هشت گانۀ آمایش آموزش عالی قابل 
انجام و اجرایــی خواهد بود.  رحیمی، عدم ضرورت ادامه 
فعالیت مؤسســه به صورت مستقل، تعدیل شاخص تعداد 
دانشــجو به یکصد هزار جمعیت استان ها در سطح کشور، 
وضعیت جغرافیایی، اجتماعی، فرهنگی و سیاسی شهر ها و 
نواحی مختلف استان، واقع بودن در یک استان و... را به عنوان 

مهم ترین عوامل مؤثر در تجمیع و الحاق نام برد.
مشاور وزیر علوم افزود: آمار دانشگاه ها و مؤسسات 

بعد از تجمیع و ادغام، ۲۹ دانشــگاه مســتقل و ۴۲ مؤسسه 
است. او در پایان ارائه این گزارش گفت: درمورد ساماندهی 
دانشــگاه ها تقســیم کار ملی و استانی صورت گرفته که در 
تعداد کمی از استان ها گروه های علمی و رشته های تحصیلی 
با مأموریت گرایی ترکیب شده و همچنان باید کار سنگینی 
در این خصوص انجام شود. در ادامه جلسه مقرر شد مرکز 
جــذب هیأت علمی وزارت علــوم، تحقیقات و فناوری، 
اعضای هیأت های اجرایی جذب دانشــگاه ها و مؤسسات 
آموزش عالی مورد تأیید طرح آمایش آموزش عالی را برای 

بررسی و تأیید به هیأت عالی جذب معرفی کنند.
ضرورت هماهنگی وزارت علوم و دانشگاه آزاد در 

اجرایی سازی آمایش آموزش عالی
همچنین جــواد محمدی دبیر هیــأت عالی جذب 

بر هماهنگی وزارت علوم و دانشــگاه آزاد اســلامی برای 
اجرایی ســازی آمایش آموزش عالی تأکیــد کرد و گفت: 
ضرورت دارد که دانشــگاه آزاد اســلامی گزارش آمایش 
آموزش عالی این دانشگاه را در حوزه جذب اعضای هیأت 
علمی به وزارت علوم، تحقیقات و فناوری ارائه و در نهایت 
طرح نهایی به هیأت عالی جذب و یا ستاد نقشه جامع علمی 

کشور ارسال شود.
همچنین بیژن رنجبر قائم مقام آموزشی دانشگاه آزاد 
اســلامی با اشاره به اینکه طرح ساماندهی و کیفی سازی در 
دانشگاه آزاد اسلامی اجرا می شود، گفت: در یک سال اخیر 
عضویت هیئت علمی در دانشــگاه آزاد اسلامی به صورت 
استانی انجام شده که این موضوع در راستای آمایش آموزش 

عالی صورت گرفته است.

تأکید بر هماهنگی وزارت علوم و دانشگاه آزاد در اجرایی سازی آمایش آموزش عالی

گروه علمی و آموزشــی -  موســس دانشــگاه 
تحصیــلات تکمیلی علوم پایه زنجان درباره تجربه خود از 
احداث این دانشگاه گفت: پول دولت از مردم گرفته می شود 
و برای مردم خرج می شــود. دانشــگاه هم دارد پول مردم را 
می گیرد پس مردم باید خبر داشــته باشــند در دانشگاه چه 
می گذرد بنابراین من برای دانشگاه تحصیلات تکمیلی علوم 
پایه زنجان دیوار نگذاشتم تا مردم به راحتی به داخل دانشگاه 
بیایند و ببینند در آن چه می گذرد، البته یکی دو بار در زمانی 
کــه مورد غضب بودم تذکر گرفتم کــه چرا از اموال دولتی 

حراست نمی کنم.
دکتر یوســف ثبوتی در هفتمین پیش نشست دومین 
همایش تعامل نظام دانشگاهی و فضای اجتماعی که به همت 
مرکز تحقیقات سیاســت علمی کشور به صورت مجازی 
برگزار شد، درباره تجربه دانشگاه تحصیلات تکمیلی علوم 

پایه زنجان در تعامل با جامعه سخن گفت.
وی با اشــاره به پیشینه تحقیقات دانشگاهی در ایران 
و دوران حضورش در دانشــگاه شــیراز، با بیان این که »من 
برای تاسیس دانشگاه تحصیلات تکمیلی علوم پایه زنجان 
پشتوانه وزارت علوم و حمایت مالی دولت را داشتم« گفت: 
دولت و وزارت علوم وقت ســخاوتمندانه و همدلانه با من 
همراه بودند تا بتوانم دانشــگاه زنجان را تاسیس کنم.  در آن 
زمان، یعنی بعد از پایان جنگ تحمیلی و بازگشــت جوانان 
به دانشگاه ها با سه مشکل روبه رو بودیم. تعداد دانشجویان 
بسیار زیاد بود و اعضای هیئت علمی دانشگاه ها و هم چنین 

بودجه دانشگاه ها بسیار کم بود.
رئیس گروه علوم پایه فرهنگستان علوم ادامه داد: من 
بــه آقای دکتر معین، وزیر وقت علوم، گفتم تعداد کارمندان 
دانشگاه ها بسیار زیاد است و از سوی دیگر استادان دانشگاه 
حتی اگر علامه دهر هم باشند تنها می توانند از پس آموزش 
لیسانس بربیایند. تحصیلات تکمیلی جو آرام تر و فرصت 
بیشتری می خواهد. دکتر معین از من خواست پیشنهاد خود 
را ارائه دهم و من از وی خواستم اجازه دهند فضای جدیدی 
را ایجاد کنیم. دانشــگاهی را تاســیس کنیم که دانشجوی 
کارشناســی و کارمندان قدیمی در ادارات نداشــته باشیم. 

کارمندان اداری آن زمان و دوره ی فعلی بروکرات هســتند 
و ما هنوز نتوانستیم تکنوکرات تربیت کنیم.

این فیزیکدان سرشــناس در بخش دیگری از سخنان 
خــود با بیان این که »وضعیت علوم پایه را در ایران بســیار 
خوب ارزیابی می کنم« گفت: بهترین تحقیقات در کشور در 
حوزه علوم پایه انجام می شود. مردم آموزش عالی را توسعه 
می دهند برای این که زندگی آسان تر و مرفه تری داشته باشند. 
در پزشکی و مهندسی درآمدهای بیشتر و فرصت های شغلی 
بیشــتری وجود دارد بنابراین طبیعی است که اغلب افراد به 
دانش آموزان توصیه کنند این رشــته ها را انتخاب کنند. این 
چیزی است که در اغلب کشورها وجود دارد و ایران هم از 

بقیه دنیا متفاوت نیست.
ثبوتی افزود: از میان جوانان به قدر کافی افرادی وجود 
دارند که به دنبال علوم پایه بروند. باید این ها را ســوق دهیم 
بــه فکر کردن و فعالیت در آزمایشــگاه ها. از میان این افراد 
به اندازه کافی کســانی وجود دارند که می درخشــند، اگر 
نمی درخشــیدند ما جوانانمان را از دست نمی دادیم که به 
کشورهای خارجی بروند. نکته مهم این است که آیا به اندازه 

کافی مسائل را می شناسیم و برای آن ها راه چاره داریم؟
وی در ادامه با تاکید بر این که در تاســیس دانشــگاه 
تحصیلات تکمیلی علوم پایه زنجان شق القمری رخ نداده 
است گفت: من فقط فرصتی ایجاد کردم که دانشجو و استاد 
با هم تعامل کنند و من کاری به کارشان نداشته باشم، یعنی من 
نمی گفتم چه بکنید و چه نکنید. من به دانشجو و استاد فرصت 
می دادم کار خود را انجام دهند و بعد آن ها را ارزیابی می کردم.

عضو فرهنگســتان علوم ادامه داد: پول دولت از مردم 
گرفته می شود و برای مردم خرج می شود. دانشگاه هم دارد 
پول مردم را می گیرد پس مردم باید خبر داشــته باشــند در 
دانشگاه چه می گذرد بنابراین من برای دانشگاه تحصیلات 
تکمیلی علوم پایه زنجان دیوار نگذاشتم تا مردم به راحتی به 
داخل دانشــگاه بیایند و ببینند در آن چه می گذرد، البته یکی 
دو بار در زمانی که مورد غضب بودم تذکر گرفتم که چرا از 
اموال دولتی حراست نمی کنم. اگر مردم زنجان بخواهند وارد 
دانشگاه شوند کسی جلوی آن ها را نمی گیرد. مردم می توانند 

به داخل دانشگاه بیایند و در آن قدم بزنند. وقتی من به مردم 
احترام می گذارم، آن ها به من احترام می گذارند. وقتی مردم 
به دانشــگاه ها راه یابند اتفاقا از اموال دانشگاه که اموال خود 

مردم است حفاظت می کنند.
وی در بخش دیگری از این نشســت آنلاین در پاسخ 
به پرســش یکی از حاضران درباره توســعه علوم انسانی 
گفت: ما در ایران از تکنولوژی که عمدتا آفریده غرب است 
اســتقبال می کنیم. از علوم صنعتی، کشــاورزی و پزشکی 
غربی ها اســتقبال می کنیم ولــی هنگامی که این دانش ها به 
مسئله حقوق، حکومت، اخلاق و روابط اجتماعی می رسد 
بسیاری از چیزهایی که در غرب است را نمی پسندیم. مثلا 
وقتی به مسئله ارتباطات می رسد، روزنامه و رادیو و تلویزیون 
و ماهواره را به کشور می آوریم ولی بعد تکنولوژی دیگری  
می آوریم که جلــوی فناوری های قبلی را بگیرد مثلا فیلتر 
می کنیم یا دیش های ماهواره را از پشت بام ها به پایین پرت 

می کنیم.
موسس دانشگاه تحصیلات تکمیلی زنجان با اشاره به 
این که در مقاله ای بیان کرده اســت دو سوم نهادهای کشور 
وظیفه نظارتی بر عملکرد یک ســوم دیگر دارند گفت: من 
در دانشــگاه تحصیلات تکمیلی علوم پایه زنجان کاری به 
کار کسی نداشتم که نه وقتی از آن ها گرفته شود و نه از من.

ثبوتی افزود: اگر وزیر علوم بودم، دو سوم مسئولیت ها 
و آئین نامه های موجود در این وزارتخانه را حذف می کردم 

و بخش اعظم اختیارات را به دانشگاه ها واگذار می کردم.

تجربه تاسیس دانشگاهی که »دیوار« ندارد

گروه علمی و آموزشی -  اگر هنوز 
هم به گوش کردن به نوارهای کاست قدیمی 
با توجه به تحولات قرن بیست و یکم علاقه 
دارید، می توانید واکمنی که به همین منظور 

تولید شده را خریداری کنید. 
یک شرکت فرانسوی واکمنی را تولید 
کــرده که اگر چه قادر بــه پخش نوارهای 
کاست قدیمی اســت، اما امکانات جالب 
دیگری نیز متناســب با تحــولات دنیای 

فناوری اطلاعات دارد.
واکمن یادشــده که ما به عقب برمی 
گردانیــم، نام گرفته از نظر شــکل ظاهری 

و طراحی تفاوت چندانــی با واکمن های 
معروف ســونی ندارد. همچنین دکمه های 
ایــن واکمن هم در بــالای آن قرار گرفته و 
با آن می توان نوار کاســت های قدیمی را با 

صدای استریو شنید.
بدنه مســتحکم تمــام آلومینیومی 
و قابلیــت بلوتوث از جملــه تفاوت های 
این واکمن اســت که پخش محتوای نوار 
کاســت را از طریق بلندگوهای بلوتوث یا 
هدفون های بی سیم یا سیمی تسهیل می کند.

از ایــن واکمن می تــوان برای ضبط 
موســیقی بر روی نوار خالی استفاده کرد. 

تنها کافی اســت واکمن را با سیم به رایانه 
یا گوشــی متصل کرد، دکمه رکورد 

را فشرد و پخش موسیقی را آغاز 
کرد تا صدای فایل موســیقی بر 

روی نوار کاست ضبط شود. 
در واکمــن یادشــده بــه 
جای باتری بــرای تأمین برق از 
باتری های لیتیومی استفاده شده 
و با یک بار شــارژ می توان از این 
واکمن به مدت ده ساعت استفاده 
کرد. قرار اســت ایــن واکمن در 

آینده نزدیک بــه قیمت ۱۴۵ دلار 

روانه بازار شود.

واکمن با فناوری های روز از راه رسید

گروه علمــی و آموزشــی -  رئیــس اتحادیه 
دانشــگاه های غیرانتفاعی درباره تفاوت میزان شــهریه 
واحدهــای مجازی و حضوری دانشــگاه ها توضیحاتی 
را ارائه کرد. علی آهومنش رئیس اتحادیه دانشــگاه های 
غیرانتفاعی درباره شــرایط دانشجویانی که نمی توانند به 
دانشــگاه مبدا برای آزمون حضوری مراجعه کنند، اظهار 
کرد: امتحانات برای تمام دانشجویان حضوری است و تنها 
در صورتی که دانشــجو خوابگاهی باشد و اعلام کند که 
نمی تواند به واحد دانشگاهی خود مراجعه کند، می تواند به 
یک واحد دانشگاه پیام نور یا واحد دانشگاه غیر انتفاعی در 
شهر محل سکونت خود برای آزمون پایان ترم مراجعه کند. 
آهومنش اضافه کرد: در چنین شــرایطی واحد دانشگاهی 
مبدا با واحد دانشگاهی محل سکونت دانشجو مکاتبه کرده 
و سوالات را به واحد محل سکونت دانشجو ارسال می کند. 

پس از برگزاری امتحان در شــهر محل سکونت برگه های 
امتحانی به دانشگاه محل تحصیل دانشجو ارسال می شود. 
رئیس اتحادیه دانشــگاه های غیرانتفاعی درباره اعتراض 
دانشجویان به اخذ شهریه توسط واحد های دانشگاهی با 
توجه به برگزاری مجازی امتحانات، گفت: دانشجویان باید 
شهریه را پرداخت کنند به این دلیل که ترم به صورت کامل 

برگزار شده و هیچ مشکلی وجود نداشته است.
تفــاوت شــهریه واحدهای حضــوری و 

غیرحضوری دانشگاه ها ۵ درصد است
آهو منش در ادامه با اشــاره به اینکه وضعیت کنونی 
عمومی اســت، بیان کرد: وزارت علوم تفاوت بین ارزش 
واحــد غیر حضوری و حضوری را اعــلام کرده که این 
تفاوت ۵ درصد اســت. به عنوان مثــال اگر ارزش واحد 
حضوری ۱۰۰ هزار تومان باشد ارزش واحد غیر حضوری 

۹۵ هزار تومان اســت. او ادامه داد: برگزاری غیرحضوری 
کلاس های آموزشی باعث نمی شود تا شهریه  ترم کم شود، 
سه هفته در ابتدای ترم کلاس ها حضوری بوده و سه هفته 
هم در حال حاضر برای حضور دانشجویان در دانشگاه در 
نظر گرفته شــده است؛ بنابراین ۶ هفته آموزش حضوری 
برای دانشــجویان برگزار شده که مدت زمان آن یک ماه و 
نیم بوده است و تنها یک ماه و نیم از ترم جاری به صورت 
غیرحضوری برگزار شده است. در حال حاضر دلیلی برای 

پرداخت نکردن شهریه باقی نمی ماند.
رئیس اتحادیه دانشــگاه های غیرانتفاعی بیان کرد: 
دانشجویانی که نســبت به این وضعیت معترض هستند 
می تواند اقدام به حذف ترم و یا انصراف کنند. اگر انصراف 
دهنــد باید جریمه پرداخت کننــد و اگر انصراف ندهند 

می توانند تا ۱۲ واحد نگه داشته و بقیه را حذف کنند.

آموزش مجازی باعث کاهش شهریه نمی شود

در جلسه هیأت عالی جذب مطرح شد:

موسس دانشگاه تحصیلات تکمیلی علوم پایه زنجان بیان کرد

گروه علمی و آموزشــی -  شرکت لایت که قبلًا 
دوربین های پنج گانه گوشی نوکیا ۹ را برای ارتقای کیفیت 
عکاسی گوشی یادشده طراحی کرده بود، فناوری تازه ای 

را ابداع کرده که عکاسی حرفه ای را تسهیل می کند.
شــرکت لایت بیانیه ای صــادر و اعلام کرده برای 
غلبه بر محدودیت های عکاســی با حسگرهای کوچک 
دوربین های امروزی به دنبال نصب دهها حسگر با نقاط 
تمرکز کانونی متفاوت است تا با ترکیب داده های همه این 

دوربین ها، عکس نهایی با کیفیت مناسب به دست آید.
این شــرکت نمونه اولیه چنیــن دوربینی را تولید 
کــرده کــه ال ۱۶ نام دارد و قیمت آن ۲۰۰۰ دلار اســت. 
کارشناســان این دوربین جدید را یک شگفتی مهندسی 
توصیف کرده اند که کیفیت عکاســی با آن بسیار بیشتر از 
دوربین های گوشی های هوشمند است. دوربین یادشده 

دارای ۱۶ حســگر است و البته مشخص نیست آیا امکان 
نصب این تعداد حســگر بر روی گوشی های هوشمند 

کوچک وجود دارد یا خیر.
دریافت و ذخیره سازی 

داده های ۱۶ حسگر دوربین 
پردازنده هــای  توســط 
هوشــمند  گوشــی های 
مهم ترین چالشــی است 
که انتقال ایــن فناوری به 
تلفن های همراه را دشوار 

می کند.
شــرکت لایت در 
بیانیــه خود اعــلام کرده 
دیگــر در صنعــت تولید 

گوشــی های هوشــمند فعالیت نخواهد کرد و بنابراین 
تجاری ســازی این فناوری برای استفاده در گوشی ها با 

ابهام مواجه است.

انقلاب در عکاسی با نصب ۱۶حسگر روی یک دوربین


